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Поштоване колеге 
Имао сам јединствену прилику пре неки дан, да у прелепом инжењерском амбијенту десетог спрата ТК центра, 
разговарам са колегиницом Мирјаном Пантић, председницом Удружења инжењера Телекома Србије. 
Занимљив и неформалан разговор, а са друге стране занимљива саговорница, интересантне теме и ево делова 
разговора испред вас. 
 
 

 У четвртој години смо Вашег мандата на челу наше струковне организације, Удружење инжењера 
Телекома Србије (УИТС-а), можете ли нам дати глобални коментар о настанку и тренутном статусу и 
тренутним активностима у УИТСу? 
 
Као што знате, Удружење је основано 2009. године, са идејом ближег повезивања инжењера запослених 
у Телекому Србија, у циљу размене стручних искустава и знања, развијања колективног духа и промоције 
инжењерске струке. Захваљујући напретку технологија, имамо већу могућност повезивања и учења него 
раније. Од почетка мандата председника Удружења, трудим се, заједно са члановима Управног одбора, 
да покренем активности којима би се ови циљеви достигли, као и да подстакнем чланове Удружења да 
сами дају предлоге активности. 
У том смислу посебно истичем Скупштину Удружења која се одржава једном годишње када се окупља 
велики број инжењера. Морам да похвалим досадашње организаторе Скупштина јер су колеге биле 
заиста сјајни домаћини. Том приликом се организују седнице посвећене организационим активностима 
Удружења, одржавају се стручна предавања и дискусије на различите теме, организује дружење и, у 
сарадњи са туристичким организацијама коју успостављају наше колеге домаћини, обилазак туристичких 
дестинација и упознавање са историјом тог краја. 
 

 
 
 
Као резултат настојања да се рад Удружења подигне на виши ниво покренута је Заједница инжењера на 
Порталу Предузећа, намењена свим инжењерима запосленим у Телекому Србија коју воде и уређују 
чланови Удружења, за сада Слађана Јовановић и Обрад Малинић. Инжењери су добили свој кутак за 
међусобно обраћање и представљање, размену искустава, питања од значаја.... Теме су различите, 
стручне, животне, информативне. Сваком бих препоручила да прође кроз све до сада објављено и сигурна 
сам да ће наћи тему која ће му привући пажњу. 
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Основали смо Одбор за стручне теме на челу са Милицом Поповић Саковић, који свесрдно ради на 
обезбеђивању квалитетних предавања у којима учествују како запослени у Телекому Србија, тако и 
професори ЕТФ-а из Београда, Техничког факултета из Новог Сада и други стручњаци из других научних 
институција. Теме предавања су представљање појединачних области рада наших инжењера, као и неке 
шире теме, као што је, на пример, 5G мрежа, вештачка интелигенција, неуронске мреже, IOT и слично. 
Предавања се организују преко интернет платформи Teams, Zoom и других. Такође, овај тим обавештава 
чланове Удружења и о предавањима других институција, нпр. Инжењерске коморе , „FTTH udruženje 
Srbija“и других.  

 
 
Основали смо Одбор за рекламне, промотивне и слободне активности, који је ове године по први пут 
организовао учешће у манифестацији Дринска регата са обележјима Удружења као што су мајице, 
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беџеви, ИД картице. И овом приликом смо, осим забавног имали и стручни део програма, што је била 
посета јединственој реверзибилној централи у Бајиној Башти, а у делу посвећеном култури посетили смо  
Музеј ћирилице.  

 
Ето, то је кратак преглед рада Удружења. Као што се може видети, постоје планови, активности и 
могућности, али морам да приметим да смо и даље мало инертни и да би могли много више него што 
постижемо. Надам се да ћемо акцијама подстаћи млађе запослене да се укључе не само у чланство, већ 
и у конкретне акције. У сваком контакту са колегама истичем: Предлажите, а Управни одбор је ту да 
реализује ваше идеје. 
 

 Какав је однос УИТСа и матичне компаније Телеком и какви су облици међусобне сарадње и 
повезаности? 
 
Након неколико година прекида, остварили смо сарадњу са руководством, преко Службе за интерне 
односе Дирекције за људске ресурсе. Морам да истакнем да постоји позитивно расположење директора 
Сектора за нормативу, интерне односе и организацију Дејана Павловића и шефа Службе за интерне 
односе Ивана Исаковића да помогну рад Удружења кроз обезбеђивање коришћења ресурса Друштва од 
интереса за Удружење (сале за састанке Управног одбора, сале за предавања, контролисано коришћење 
службених аутомобила, бесплатно коришћење ИТ капацитета, штампање промотивног и другог 
материјала и слично). На жалост, од 2017. године укинута је материјална потпора за сва Удружења у 
Друштву, па само са те стране не можемо да очекујемо помоћ.  

 

 Шта би сте издвојили као највеће проблеме са којима се Удружење сусреће и како их превазићи? 
 

Постоје два проблема које бих истакла као најважније, а то су бројност и старосна структура чланства 
којима свакако не можемо бити задовољни. Старосна структура прати ону на нивоу Друштва, али, 
сматрам да би лично ангажовање чланова на промоцији Удружења, уз остваривање многих планираних 
активности, допринело омасовљењу и могло да привуче већи број запослених, нарочито млађих 
инжењера. 
Следећа ствар је, наравно, хроничан недостатак новца јер се Удружење финансира само из чланарина. 
Међутим, примећујем ентузијазам чланова да и сами учествују у финансирању активности, што даје већу 
слободу у планирању активности, а с друге стране омогућава да се не разматра повећање чланарина. 
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 Иза нас је Четрнаеста седница Скупштине УИТСа одржана у Виминацијуму, пре тога Тринаеста одржана 
у Лесковцу. Многи тврде да су ове скупови прекретница, да ли је то тачно и у чему се тај заокрет 
сагледава, шта је посебност ових скупштина? 
 
Заправо, од 2018. године је почело одржавање седница Скупштине које је укључивало и предавања. Тако 
је 2018. године седница Скупштине одржана у Голупцу, 2019. у Книћу, а 2020. због познатих разлога нисмо 
имали седницу Скупштине. 2021. године одржана је само изборна седница Скупштине у Београду. Следио 
је сусрет у Коштунићима 2022. године, са 42 учесника. Тамо смо први пут имали предавање професора 
др. Дејана Крстића, тј. неког ко није из Телекома Србија. 
 Седница Скупштине УИТС-а у Лесковцу, одржана 2023. представљала је подизање сусрета инжењера на   
виши ниво. То је била комбинација научно-културно-забавног карактера. Пре свега, било је то једно од 
најмасовнијих окупљања са 62 учесника. Почели смо тако што смо посетили МХЕ Вучје, која је једна од 
првих хидроелектрана на свету, из 1903. године. Седница Скупштине је протекла у живој дискусији уз 
прегршт нових идеја за рад и представљање Удружења. На предавањима смо спојили теорију и праксу уз 
гостовање професора Крстића и презентацију уживо инструмената и алата за обраду и испитивање 
оптичке инфраструктуре и телекомуникационих сигнала, што нам је омогућио „Ibis Instruments“ преко свог 
представника,  Дарка Лекића. Наравно имали смо и свог предавача из редова чланова УИТС-а. Вечерње 
дружење је прича за себе, уз добру музику и лесковачке специјалитете. Сутрадан смо обишли културно 
историјске локације у Лесковцу и околини и у Царичином граду завршили овај, више него успешан сусрет. 
Све ово се може прочитати у исцрпном извештају постављеном на сајту Удружења. Желим посебно да 
истакнем ангажовање колегинице Марине Станковић Шарић која је, да кажем подигла на ноге цео 
Лесковац и околину како би омогућила овај незабораван догађај. Тиме је задала тежак домаћи задатак 
за следеће организаторе. 

Ове године смо слично поновили у Пожаревцу, на археолошком локалитету Виминацијум, уз посету 
новој   термоелектрани Дрмно, дружење у стилу римских легионара, и уз изузетно занимљива и корисна 
предавања наших колега. Седница је донела нове идеје за рад и похвале за Заједницу инжењера. Богата 
вечера са специјалитетима из римског и савременог доба, уз добру музику допринела је још једној 
размени позитивне енергије. Као новоуспостављени обавезни део програма, обишли смо културно-
историјске локације у граду, уз свесрдну помоћ туристичких радника града Пожаревца. Бојан Живић, 
Момир Здравковић, Горан Гвоздић и Драгиша Шолдић су били домаћини на високом нивоу.  

 
 

 Који су најважнији закључци и смернице са овогодишње скупштине одржане у Виминацијуму? 
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Мислим да сам у претходном одговору сажела донекле и одговор на ово питање. Посебно бих још 
желела да истакнем да је вођена жива дискусија на седници Скупштине, да су предложене нове 
активности које би требале да донесу бољу видљивост Удружења код запослених и код руководства. Те 
активности су: осмишљавање и штампање симбола Удружења (амблеми, налепнице, заставе), 
успостављање већег броја средстава за комуникацију (сајт, Заједница, SharePoint, Facebook. Instagram…), 
сарадња са Едукационим центром. Све ово би требало да допринесе омасовљењу чланства, а тиме и 
квалитету рада и остваривању циљева Удружења. 

 

 О УИТСу знамо пуно, прошле године је удружење добило престижну награду Инжењерске Србије, 
можете ли нам рећи о каквој се награди ради, којим поводом је додељена Удружењу и шта значи за 
Вас лично и за Удружење? 

 
Удружење инжењера Телекома Србије, на предлог колеге Бобана Илића, добитник је 

специјалног признања Инжењерске коморе Србије „Повеља за изузетан допринос остваривању 
циљева и задатака коморе“.  Ово изузетно признање, Комора додељује заслужним појединцима 
и организацијама, као признање за допринос свему ономе што комора истиче и подржава, а и 
као захвалност на ангажовању и промовисању инжењерских принципа и инжењерске професије 
уопште. 

Повеља је уручена на свечаној Академији поводом прославе Дана Инжењерске коморе и 
обележавања 20 година рада Коморе, 14. Јуна 2023. године у свечаној сали Дома гарде на 
Топчидеру. Била ми је част да представљам Удружење на тако великом скупу инжењера електро, 
грађевинске и архитектонске струке. Повеља представља велики подстицај за даљи рад 
Удружења и треба да допринесе подизању нивоа свести сваког члана УИТС-а о значају струке, да 
подстакне појединачно ангажовање и нове идеје које би допринеле унапређењу пословних 
процеса у самом Телекому, међусобном повезивању чланова Удружења и, коначно, бољем 
позиционирању Удружења као организације, струке и појединаца у Телекому, а и шире у 
стручној јавности. 

 

 Да ли у УИТС-у, поред инжењерских тема и активности, постоје и неке мање инжењерске теме, у смислу 
окупљања, дружења, промоција, изражавање припадности организацији, заједништва...? 
 

У ту сврху је формиран Одбор за рекламне, промотивне и слободне активности, на челу са Обрадом 
Малинићем. Прва акција у том смислу је била учешће у Дринској регати ове године, што ће, надам се, 
постати традиција. За ту прилику су направљени беџеви и штампане мајице са ознакама Удружења. Чека 
нас израда заставе, химне, осмишљавање слогана Удружења, учешће на Радничким спортским играма 
Телекома Србија, учешће у одговарајућим јавним манифестацијама за шта очекујемо предлоге чланства. 
Замолила бих овим путем колеге да размисле како би могли да се организују и на локалу, уз позив осталим 
члановима да се придруже. Управни одбор ће помоћи сваку такву иницијативу. 

 

 Какви су планови УИТСа у наредном периоду, шта намеравате да урадите, које активности би истакли? 
 
Планови су амбициозни. Пре свега, Удружење мора постати видљивије свим колегама инжењерима 
запосленим у Друштву, а то ће се остварити кроз ширење информација о спроведеним акцијама као што 
су предавања, посете фирмама са којима  Телеком сарађује, учешће у истраживањима научних 
институција и слично, преко сајта Удружења, FB странице, Заједнице, Share point-a.  
Планирано је да се одржи више предавања преко Teams апликације. Неке од тема су: Трошковни модел 
-појам и значај за пословање Телекома, Основни појмови о IP/MPLS мрежи Телекома Србија, 5G мобилна 
телефонија, Сателитски пренос сигнала. Затим, посете ЦИП-у који производи елементе оптичке 
инфраструктуре, DATA центру у Крагујевцу, Сателитској станици у Ивањици,  успостављање неке врсте 
сарадње са другим научним институцијама у земљи.  
У најскорије време, расписаћемо конкурс за организацију следеће седнице Скупштине. 
Следи новогодишња прослава. 
Шушка се о расписивању конкурса за кратку причу. 
Установићемо годишње награде за најактивније чланове Удружења. 
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И тако… 
 

 Молим Вас, од свега наведеног, или до сада ненаведеног, истакнете једну активност УИТС-а, за коју 
мислите да је „топ“ и за коју би коментар био „WoW“! 
 
Васпитана сам у духу заједништва, уз свест о важности колектива и међусобне повезаности појединаца и 
подршке чланова једних другима. Зато су ми „WoW“ наша дружења која доносе толико радости због 
сусретања. Гледање тих срећних лица ми пружа највише задовољства и усхићена сам што, бар делимично, 
имам заслуге за ту срећу. 
 

 Следе нам избори у Удружењу на свим нивоима, каква је Ваша оцена кадровских потенцијала за сваку 
позицију у Удружењу. Да ли ћете нешто посебно сугерисати чланству око избора? 
 
Тако је,  следеће године нас очекују избори за председника и чланове Управног одбора Удружења. 
Наравно да имамо вредне и способне чланове Удружења који би могли да обављају било коју функцију у 
нашој организацији. Надам се да ће и мој рад и рад УО подстаћи неке од чланова да раде више и боље 
него што смо ми радили. Охрабрила бих чланове, нарочито млађе, да се прихвате учешћа у управним 
органима, али да истовремено размишљају о томе како допринети бољој повезаности и повећању броја 
активности, све у циљу подизања значаја Удружења у оквиру Предузећа, а тиме и утицаја на наш живот и 
радно окружење и околности. 

 

 Према мојим информацијама ускоро идете у пензију. Какав је статус чланова УИТСа приликом одласка 
у пензију? Да ли ћете и даље пратити рад УИТСа, да ли ће Вам УИТС недостајати? 
 
Па, време је. Одмах ћу рећи да ми неће недостајати, јер ћу и даље учествовати у активностима Удружења 

😊. Као и наш претходни председник Удружења, Милан Арсић, ја ћу остати члан. Ту могућност предвиђа 
Статут УИТС-а. Само, биће мање рада, а више уживања у дружењу. 
 

 И на крају, шта би сте поручили члановима УИТСа и колегама потенцијалним члановима Удружења? 
Поготову ме интерсује Ваша порука млађим колегама? Имате ли неку посебни предновогодишњу 
поруку члановима УИТСа? 
 
Поручила бих свима да Удружење виде као шансу и могућност за лично усавршавање, дружење и 
повезивање са инжењерском заједницом. Очекујем да млађи чланови дају нову специфичну тежину и да 
унесу нове и свеже идеје у рад Удружења.  Никад не помишљајте „Ја не могу ништа да променим! Други 
одлучују о свему!“ Препознајте проблеме и тражите решења и то, тражите их у заједништву. Пишите на 
Заједници о својим искуствима. Не устручавајте се да питате и тражите савет. 
Приметно је да се повећао број активних чланова, а ја се овом приликом извињавам ако неког нисам 
поменула. 
За крај, желим свима пуно среће и успеха на личном и пословном плану у 2025. години! Надам се да ће 
бити превише турбулентна, али без обзира како буде, не заборавите да се увек можете ослонити једни 
на друге. Удружењу желим да се чланство умножи и подмлади, да буде пуно нових идеја и активности 
научних и стручних, а још и више забавних. 
 

 
КРАЈ 


